
 

 

A Arenys de Munt, el dia 29 de novembre de 2023 a les 6 de la tarda, es reuneixen a 
l’Ajuntament d’Arenys de Munt (Sala Municipal) les següents persones, que formen part 
del Consell Municipal d’Educació o que actuen en representació de membres que no 
han pogut assistir a la reunió: 
 
Representants polítics 
Tònia Vila i Paituví (regidora de Cultura i Educació) 
Victòria Devesa i Jorge (regidora de Junts per Arenys de Munt) 
 
Representants de centres educatius 
Maite Casquete i Calderón (directora de l’Escola Sant Martí) 
Ernest Zarzoso i Orellana (cap d’estudis de l’Escola Sant Martí) 
Agnès Garrell i Molons (representant de l’AFA de l’Escola Sant Martí) 
Elisenda Torrent i Lozano (directora de l’Escola Sobirans) 
Gisela Barberà i Canaleta (cap d’estudis de l’Escola Sobirans) 
Júlia Camacho i Rico (presidenta de l’AFA de l’Escola Sobirans) 
Roser Ferron i Puig (secretària de l’AFA de l’Escola Sobirans) 
Clara Coll i Lladó (AFA de l’Escola Sobirans) 
Anna Ros i Balagué (directora de l’Institut Domènec Perramon) 
Ricard Balagué i Guàrdia (Institut Domènec Perramon) 
Ivan Nieto i Iglesias (president de l’AFA de l’Institut Domènec Perramon) 
Agnès Pueyo i Mamé (directora de l’Escola Bressol La Petjada) 
Tania Sarabia i Vera (AFA de l’Escola Bressol La Petjada) 
David Trillo i Muyo (AFA de l’Escola Bressol La Petjada) 
Jordi Guiu i Pont (AFA de l’Escola Bressol La Petjada) 
Anna Moore i Forn (cap d’estudis del CFA Enric Camón) 
Mònica Torras i Simoni (representant de l’alumnat del CFA Enric Camón) 
Rosa Conesa i Andreu (directora de l’Aula de Música AdM) 
 
Representants de formacions polítiques 
Montserrat Fontbona (CUP) 
 
Fa de secretària Alícia Muns Terrats. 
 
 
1. Aprovació acta sessió anterior 
 
S’aprova per unanimitat l’acta de la sessió anterior. 
 
La Sra. Vila comenta que el Consell d’Educació és un organisme col·legiat nominal. 
Explica que hi ha alguns convidats que substitueixen els que avui no han pogut venir. 
Explica que la reunió del Consell que havia de tenir lloc a final del curs passat no va ser 



 

 

possible perquè hi havia hagut eleccions municipals i el govern encara no estava 
constituït. 
 
 
2. Taula Local de Planificació 
 
Ja s’ha anat parlant amb les diferents escoles per solucionar els problemes que sorgeixen 
any rere any amb les inscripcions d’I3. S’ha constituït la Comissió de Participació formada 
per l’inspector Miquel Badia com a president i Anna Ros i Balagué, directora de l’Institut 
Domènec Perramon, com a secretària. A més, en formen part membres dels Serveis 
Territorials d’Educació i les directores de les dues escoles de primària d’Arenys de Munt 
com a convidades. La Comissió de Participació trasllada propostes a la Taula Local de 
Planificació, recentment constituïda. Una d’aquestes propostes ha estat sol·licitar 
quatre línies per al curs 2024-2025 per a I3. 
 
Una altra proposta de la Comissió de Participació, segons explica la Sra. Ros, és fer una 
reunió informativa conjunta per explicar l’oferta formativa del municipi, incloent-hi 
l’escola bressol, amb la finalitat de donar una imatge d’unitat. Això substituiria la Festa 
de l’Educació, que quedava a mig camí entre la festa i les portes obertes. Aquesta 
proposta s’ha traslladat a la Taula Local de Planificació. La Sra. Pueyo diu que per l’escola 
bressol La Petjada això seria molt interessant, per evitar que les famílies facin 
comentaris i per participar de forma proactiva. La Sra. Ros aclareix que les jornades de 
portes obertes de cada centre es continuaran fent. 
 
La Sra. Ros afegeix que l’interessant és que des de tots els àmbits i des de l’inici de l’edat 
escolar es promocioni la continuïtat de l’educació dels nens i nenes dins el poble 
d’Arenys de Munt, no a fora. 
 
Aquesta setmana ha tingut lloc la reunió de la Taula Local de Planificació, on van assistir 
l’alcalde, la regidora, la tècnica de l’Ajuntament i per part dels Serveis Territorials hi 
havia la directora, l’inspector i el tècnic planificador. En aquesta reunió es va acordar 
traslladar la intenció de demanar als serveis centrals del Departament d’Educació quatre 
línies tant per a EI3 com per a 1r ESO. 
 
Aquesta demanda encara no és definitiva, atès que és el Departament qui ha de prendre 
la decisió última i això no ho sabrem fins a febrer. 
 
En relació amb això, la Sra. Vila posa en coneixement que estadísticament des del 
Departament tenen calculat que un 90% de la població escolar continua al municipi quan 
canvia d’etapes escolars. Tot i que no és una quantitat preocupant, l’objectiu és 
aconseguir que el 10% que marxa a altres centres fora del poble es quedi a Arenys de 
Munt. 



 

 

 
 
3. Educació 360 
 
La Sra. Vila informa que Arenys de Munt s’ha adherit com a poble a l’entitat Educació 
360-Educació a temps complet, que té per objectiu que l’educació no sigui només a les 
escoles, sinó que abasti un procés dintre i fora de l’escola i a totes les etapes educatives. 
També s’ha d’educar en el lleure i que cap infant es quedi enrere. 
 
A la trobada anual feta aquest mes de novembre, hi van assistir nombroses persones de 
diferents municipis i ciutats, així com persones expertes d’Alemanya, Portugal, Regne 
Unit i Uruguai, on van treballar bàsicament en el lleure fora escola. 
 
Es farà arribar als membres del Consell un recull de vídeos de la trobada. 
 
 
4. Ús de mòbils als centres educatius 
 
La Sra. Vila comenta que s’ha obert una finestra d’oportunitat en relació amb aquest 
tema i pregunta si a cada centre se n’ha parlat, si s’han pres mesures, si hi ha intenció 
de regular d’alguna manera a nivell local l’ús dels mòbils. Sobretot enfocat al cicle 
superior de primària, a secundària i al Centre de Formació d’Adults Enric Camón. 
 
La Sra. Ros explica que l’any passat ja hi van començar a treballar però que estaria bé 
que en aquest tema, com en d’altres, també es vegi que tots els centres tinguin una 
mateixa línia, pel que fa a normatives internes, formes d’actuar, etc. Comenta que 
actualment els alumnes no poden portar el mòbil a l’Institut, i només quan un docent 
ho requereix es comunica als pares que s’autoritza l’alumne/a a portar el mòbil per 
realitzar una activitat docent. A les escoles de primària passa el mateix, segons 
estableixen les normes d’organització i funcionament del centre. 
 
La Sra. Vila comenta que està demostrat que el mal ús del mòbil en edats primerenques 
provoca més inconvenients que avantatges. 
 
La Sra. Fontbona explica que a finals d’any el Consell Escolar de Catalunya emetrà un 
informe en relació amb aquest tema i de cara al curs 2024-2025 ja hi haurà un protocol 
del Departament d’Educació. 
 
Les Sres. Ros i Casquete diuen que des del Departament s’ha fet fer una activitat als 
alumnes per obtenir informació sobre la necessitat de portar el mòbil a l’escola. 
 



 

 

El Sr. Zarzoso explica que hi ha un col·lectiu de famílies que estan promovent el no ús 
del mòbil fins als setze anys (adolescència lliure de mòbils a Arenys de Munt) i estan 
organitzats a través d’un grup de missatgeria en el qual hi ha 92 participants. La Sra. Vila 
proposa que es digui a aquest grup si volen fer alguna proposta en relació amb aquest 
tema al Consell. 
 
 
5. Regidoria d’Infància 
 
La Sra. Vila comenta que aquesta regidoria és de nova creació. Els nens i nenes han de 
tenir representació a tots els estaments municipals. De moment s’ha fet un espai de 
criança, per a famílies amb nens i nenes de 0 a 3 anys, per reunir-se cada dia a l’escola 
bressol fins a les 18 h. 
 
També es demanarà ajut per a la redacció d’un reglament per fer un consell d’infants 
per dotar-los d’un espai de participació democràtica. 
 
S’està acabant de programar el parc de Nadal “La Neula”, amb moltes activitats. 
 
A la Sala d’Exposicions Mercè Paluzie es faran exposicions destinades als nens i nenes i 
adaptades als seus camps visuals. 
 
 
6. ODS 2030 
 
Totes les escoles d’Arenys de Munt són escola verda i la Sra. Vila pensa que s’ha de fer 
un esforç per apretar una mica més en aquest tema mediambiental. S’ha fet un resum 
del consum energètic de gener a octubre de les tres escoles. 

 

 

CONSUM ENERGÈTIC 2023 
        

       

  llum gas aigua 
paper 

higiènic 
paper 
mans sabó 

Escola Sant Martí 7.833 32.969 2.653 7.950 5.116 6.636 

Escola Sobirans 5.719 31.903 2.109 11.533 4.912 4.424 

EB La Petjada 3.923 6.997   199 341 221 

TOTALS 17.475 71.869 4.762 19.682 10.369 11.281 



 

 

La Sra. Vila vol parlar amb les escoles per aconseguir trobar maneres de fer estalvi 
energètic. Explica que es poden prendre accions que ajudaran a minimitzar els costos 
(no deixar la calefacció engegada amb les finestres obertes, etc.). En definitiva, buscar 
estratègies encaminades a pal·liar el consum energètic. 
 
La Sra. Torrent comenta que a la calefacció de l’Escola Sobirans no hi ha regulador. 
També explica que s’estan canviant els llums de mica en mica per llums LED. 
 
La Sra. Conesa explica que al Centre Cívic les aixetes són d’aixecar i abaixar, i que això fa 
que de vegades no es tanquin. 
 
 
7. Altres informacions 
 
La Sra. Moore explica que el CFA Enric Camón està editant un vídeo de presentació 
perquè han detectat que se’ls identifica amb l’Escola Sant Martí perquè estan ubicats 
allà i volen treure la percepció que només hi va la gent que no s’ha pogut treure els 
estudis i visibilitzar que també hi pot anar gent que estudiar pel plaer d’estudiar, sigui el 
que sigui. Es passarà per les xarxes i donarà una mica d’entitat a l’escola d’adults. 
 
La Sra. Vila explica que l’any que ve hi ha la intenció de tornar a editar la guia educativa 
actualitzada. 
 
 
8. Torn de paraules 
 
La Sra. Coll pregunta quines accions es faran si el Departament finalment diu que no es 
faran quatre línies. La Sra. Vila respon que no es contempla aquesta opció i que serà la 
Taula Local de Planificació qui prendrà mesures. Tan aviat com es tingui resposta, es 
comunicarà. 
 
 
I, no havent-hi altres assumptes per tractar, es dona per finalitzada la reunió, essent 1/4 
de 8 del vespre del dia assenyalat al començament. 


